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Předkladatelé: 
Ivan Doležal, Martin Křovina, Bc. Zdeněk Lhota, Jana Šedová, Ing. Hugo Trkal, MUDr. Leona 
Vorlová 
členové zastupitelstva města Hořic zvolení za ODS s podporou Svobodných 
 
Důvodová zpráva: 

Předkladatelé návrhu se domnívají, že stávající systém přístupu hořických občanů 
k jednání Zastupitelstva města není tak otevřený, jak by mohl v dnešní době být. Domnívají 
se, že volič by měl mít možnost v průběhu celého volebního období sledovat práci 
zastupitelů. V současnosti je jedinou možností úplné kontroly toho, jak se zvolení zástupci na 
vedení města podílejí, jaké návrhy předkládají a jaká stanoviska k projednávaným věcem 
zastávají, osobní účast na zasedání. Předkladatelé jsou toho názoru, že ke všem uvedeným 
informacím musí mít občan přístup i bez nutnosti osobní přítomnosti na tomto jednání. Musí 
také mít možnost se k postojům jím zvolených zástupců i vracet, aby mohl v závěru 
volebního období své politické preference fundovaně korigovat. Toho je možné i v Hořicích 
dosáhnout využitím dnes běžně dostupných technologií. V době, kdy stále větší část 
populace (včetně seniorů) využívá internet k získávání informací všeho druhu, by 
zpřístupnění zvukového záznamu z jednání zastupitelstva umožnilo jeho snadné i opakované 
vyslechnutí. Tento způsob informování veřejnosti by se měl stát samozřejmou součástí 
informačního systému města. 

Tato služba veřejnosti bez problémů funguje v řadě měst (Trutnov, Jičín, Jaroměř i 
s video záznamem) a při jejím zavedení v Hořicích je možné využít jejich zkušenosti. Pořízený 
zvukový záznam je samozřejmě možné rozčlenit na samostatně dostupné sekvence podle 
pořadí projednávaných bodů. Navíc používané systémy umí transformovat zvukový záznam 
do formátu, který umožňuje jeho převedení do tištěné podoby aj. Pro lepší orientaci je 
možné nahlédnout například na stránky města Jičína.  
https://www.mujicin.cz/html/zm/2019/zm10/20191106.html. 

Zavedení této technologie zrychlí pořízení tištěné i digitální formy zápisů z jednání 
zastupitelstva. Dojde k úspoře času zapisovatelek a ke komfortnímu získávání jen 
jednotlivých částí zápisů z jednání zastupitelstva. Pořizování audiozáznamu z jednání 
zastupitelstva si vyžádá změnu Jednacího řádu zastupitelstva. 

 
Protože se jedná o zásadní změnu, je pro přípravu, projednání a realizaci tohoto návrhu 
navrhován následující postup: 

1. Zastupitelstvo města projedná návrh a uloží starostovi Aleši Svobodovi, aby zajistil (§ 
10 Jednacího řádu Rady města) zřízení Komise rady města pro pořizování zvukového 
záznamu jednání zastupitelstva, která bude složena ze zástupců všech stran 
zastoupených v zastupitelstvu města. 

2. Komise rady města připraví pro radu města návrh technického, organizačního a 
ekonomického zajištění Projektu.  

https://www.mujicin.cz/html/zm/2019/zm10/20191106.html


3. Rada města návrh zpracovaný Komisí rady města projedná a společně s jejím 
stanoviskem je starosta předloží zastupitelstvu města k projednání. 

 
Návrh usnesení:  
 
ZM/ .. / .. /2019 – Projekt pořizování audiozáznamu z jednání Zastupitelstva 
města Hořic a jeho zpřístupnění na internetových stránkách města  
 
Zastupitelstvo města Hořice  
 

I. schvaluje 
zahájení projektu pořizování audiozáznamu z jednání Zastupitelstva města Hořic a 
jeho zpřístupnění na internetových stránkách  

II. ukládá starostovi  
1. zajistit zřízení Komise rady města pro pořizování zvukového záznamu jednání 

zastupitelstva (dále jen komise), která bude mít za úkol připravit Návrh 
technického, organizačního a ekonomického zajištění projektu pro pořizování 
audiozáznamu z jednání Zastupitelstva města Hořic a jeho zpřístupnění na 
internetových stránkách (dále jen Návrh), 

2. předložit Návrh komise k projednání Zastupitelstvu města. 
 
 

 


